
Radna grupa za zaštitu životne sredine  

 

Na prvom Divac Idea Forumu održanom 21.10. u Domu omladine osnovano je pet radnih grupa iz 
prepoznatih oblasti u okviru omladinske politike. Jednu od tih grupa, prvobitno nazvanu “Ekologija”, 
koordinisao sam ispred Mladih istraživača Srbije i Krovne organizacije mladih Srbije. 

Iako je prilikom prijave za Divac Idea Forum dosta učesnika stavilo ekologiju kao jedno od polja 
interesovanja, na samom forumu interesovanje za grupu je bilo najmanje.  Svega četvoro ljudi se 
prijavilo da učestvuje u radu grupe, pa je, posle raspodele po grupama, dosta ljudi došlo iz drugih grupa. 
Na kraju je bilo prisutno 19 učesnika, mahom srednjoškolaca, najviše iz organizacije OKO.  

Metodologija rada 

Posle kratkog predstavljanja učesnika i upoznavanjem sa konceptom rada, toga dana, a i u narednih šest 
meseci, učesnici su podeljeni u četiri grupe sa pet  učesnika u svakoj grupi. Od učesnika je zahtevano da 
urade klasični brainstorming i u svojim mini grupama na papir napišu sve pojmove koji oni vezuju za 
ekologiju. Za to su imali oko 15 minuta, a onda je svaka grupa izlistala svoje pojmove. Značajnu pomoć 
dobio sam od gospođe Katarine Stefanović, savetnika u ministarstu ekologije i prostornog planiranja. 
Ona je zapisivala pojmove na kraju smo te pojmove grupisali u 7 većih oblasti. 

Zaključci 

Rezultat prvog rada u radnim grupama bile su sledeće oblasti: 

- Klimatske promene 
- Upravljanje otpadom 
- Zaštita prirode 
- Zaštita vode, vazduha i zemljišta 
- Energetika 
- Podizanje ekološke svesti 
- Održivi razvoj 

Posle diskusije koja se povela na svaku od ovih oblasti, došlo se do zaključka da se radom na svim 
temama radi direktno ili indirektno na problemu klimatskih promena i da je za rad u svim oblastima 
neophodno poštovati principe održivog razvoja, pa je odlućeno da se na njih pojedinačno ne stavlja 
fokus. Takođe, odlučeno je da su zaštita prirode I zaštita vode, vazduha I zemljišta jako bliske teme pa ih 
treba objediniti. I još jedan bitan zaključak je da energetika nije oblast kojom bi se mogla baviti naša 
ciljna grupa zbog kompleksnosti teme i neophodnosti stručnog znanja iz te oblasti, pa samim tim nije 
prioritet u našem radu. Dakle, tri prioritetne oblasti na koje bi se trebalo fokusirati u budućem radu su: 
upravljanje otpadom, podizanje ekološke svesti i zaštita prirode. 

Još jedna stvar oko koje se povela diskusija je terminologija i naziv grupe. Zbog toga smo došli do 
zaključka da naziv grupe treba promeniti u Zaštita životne sredine. 



Moj lični zaključak je da su uprkos malom interesovanju za ovu radnu grupu učesnici dali veliki doprinos 
radu grupe uz neizostavni entuzijazam. Prednost grupe je ta što su učesnici zapravo naša ciljna grupa, pa 
kao takvi mogu dati konstruktivne ideje iz prve ruke. Moja  lična bojazan je ta da kao takvi možda 
nemaju dovoljno iskustva I kapaciteta da iznesu projekte, ali mislim da se to može rešiti uključivanjem 
drugih članova u rad grupe, i naravno, većim angažovanjem mene kao koordinatora grupe kroz par 
obuka I treninga. 

 

Izveštaj pripremio Vladimir Novaković 
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